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Voorzitter, 

De kogel is door de kerk. Op basis van het Lysias rapport is het college van B en W 

in Veendam voornemens om de samenwerking tussen Pekela en Veendam binnen 

de Kompanjie te beëindigen. Alvorens dit besluit nog geen definitieve status heeft, 

kunnen wij daarover natuurlijk ook nog geen besluiten nemen. Maar het is ons wel 

duidelijk dat er donkere wolken samen komen boven de Kompanjie en dat er een 

hevige wind waait vanuit Veendam. We staan dan ook aan de vooravond van tal 

van veranderingen en ontwikkelingen in Pekela. Maar de Pekelders kennende 

zullen we ook hier wel weer uit komen en met elkaar zullen we de schouders er 

onder zetten.  

Pekela is en blijft een prima plek, we haol de vaort tr in met vaste haand. 

 

Over de najaarsnota kan de PvdA-fractie heel kort zijn. Deze najaarsnota laat maar 

weer eens te meer zien hoe moeilijk het is om met de huidige financiële problemen, 

in onder meer de jeugdzorg, jaarlijks tot een stabiele begroting te komen. 

Voortdurend zijn en worden we weer verrast met de vele extra uitgaven waar dus 

geen adequate vergoeding van het rijk tegenover staat. De PvdA-fractie is het dan 

ook volledig met u eens dat Den Haag zo gauw mogelijk over de brug moet komen 

met extra financiële middelen om deze tekorten op te vangen.  

De PvdA-fractie stemt in met de voorgestelde wijzigingen en bijstellingen van de 

programmabudgetten van de najaarsnota 2019. 

 

Vandaag alweer de tweede begroting en meerjarenbegroting voor deze 

raadsperiode. De PvdA-fractie is in elk geval verheugd dat u met een sluitende 

begroting voor 2020 bent gekomen en ook met een sluitende meer jaren begroting. 

Maar hoe deze begrotingen zijn opgebouwd met een heel pakket aan 

bezuinigingsmaatregen, daar worden we niet echt vrolijk van. Op termijn zal dit de 

leefbaarheid van onze gemeente aantasten, terwijl onze overheid niet weet waar 

ze met het geld naar toe moeten. 

Wederom heeft deze begroting u veel hoofdbrekens en creativiteit gekost. Vorig 

jaar konden we al concluderen dat het deze raadsperiode geen gemakkelijke klus 

zou worden. Ook uit deze begroting van 2020 komt dit maar eens ten duidelijk naar 

voren. De meerjarenbegroting laat echter nog veel meer pijnlijke bezuinigingen 

zien. 
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Voorzitter, door dit pakket van zware bezuinigingsmaatregelen geeft u zelf al aan 

dat de uitvoering van het college akkoord bijna compleet tot stilstand is gekomen. 

Er blijft geen geld over voor nieuw beleid of iets extra’s. Wat ons echter wel tot 

tevredenheid stemt is dat er op het sociaal domein zo min mogelijk wordt 

bezuinigd.  

Ten aanzien van deze meer jaren begroting staat op de voorkeurslijst een 

bezuiniging waarmee de PvdA-fractie echter grote moeite heeft. Dit is de 

voorgestelde beëindiging van de subsidie op de Dierenweide in Nieuwe Pekela en 

de Kinderboerderij in Oude Pekela te beginnen vanaf 2021. 

Voorzitter, In het verleden, en dan praat ik over 2006/2007, hebben de 

Dierenweides de gemoederen al aardig beziggehouden in Pekela. Er is dan ook de 

nodige commotie geweest over de raadsvoorstellen destijds. Om alles nogmaals 

uitvoering te beschrijven wat er toen allemaal is afgesproken gaat vanavond te ver. 

Maar wat wel duidelijk is geworden dat de Stichting Dierenweide Nieuwe Pekela 

die inmiddels 11 jaar en de Kinderboerderij in Oude Pekela 5 jaar bestaan niet weg 

te denken zijn in Pekela. Heel veel vrijwilligers zijn hier belangen loos aan het werk 

en heel veel kinderen en andere bezoekers bezoeken jaarlijks de weides. Voor 

beide weides geld dat er door de grote belangstelling en enthousiaste vrijwilligers 

het nut en het belang van beide weides onomstotelijk zijn bewezen. De weides 

voorzien in een behoefte om kinderen en volwassenen in contact te brengen met 

dieren en dierverzorging. De parkomgeving van beide weides zorgt ervoor dat elk 

bezoek een beleving is, grote diversiteit aan dieren en een goede zichtbaarheid in 

een prachtige omgeving. Via educatieve projecten wordt de natuurbeleving 

aangemoedigd en verdiept. Ook maatschappelijk functioneren de weide in onze 

gemeente. 

De voorgestelde bezuiniging betekent het einde van de weides. De jaarlijkse 

subsidie is juist genoeg voor de exploitatie van de weides. Te denken valt hierbij 

alleen al aan het voer voor de dieren, dierenartskosten en klein onderhoud. Van de 

subsidie blijft jaarlijks dan ook niets over. Dus zonder subsidie, einde oefening! 

De PvdA-fractie verzoekt het college dan ook dat om met een nieuw voorstel te 

komen zodat we volgend jaar dit bezuinigingsvoorstel kunnen schrappen van de 

lijst van bezuinigingen. 
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Voorzitter, de PvdA-fractie heeft verder nog een aantal andere vragen: 

 

 Veiligheid, programma 2 

Voorzitter, hier zien we dat er in Pekela relatief veel jeugdigen tussen 12 en 

17 jaar worden doorverwezen naar Halt. Wat kunt u daaraan doen om dit 

terug te dringen. 

 

 Verkeer en Vervoer, programma 3. 

Voorzitter regelmatig krijgen wij klachten van inwoners uit onze dorpskernen 

over zeer zwaar vervoer, overdag maar ook tot in de late avonduren. Wat 

kunt u hieraan doen om dit zwaar vervoer uit de dorpskernen te weren. 

Kunt u aangeven wat de status is van de aanbevelingen die door Veilig 

Verkeer Pekela aan u zijn gedaan? 

 

 Programma 4, Economische zaken. 

o U wilt de realisatie van snel internet faciliteren, maar de initiatieven 

en de uitvoering liggen niet bij de gemeente Pekela. Wat en hoe gaat 

u dat dan faciliteren. 

o Het provinciebestuur gaat ervan uit dat 93% van de woningen in de 

Groningse buitengebieden snel internet hebben in november van dit 

jaar. Hoe is dat in Pekela. 

o Een groep Oost-Groninger ondernemers willen in of nabij Pekela een 

legale wietkwekerij beginnen. Hier zullen ongeveer 80 werknemers 

werk kunnen vinden. Heeft u contact gehad met deze 

initiatiefnemers. Wat heeft u hun kunnen bieden. 

o Verder wilt u de Innovatiewerkplaatsen vanuit de Gebiedscoöperatie 

in samenwerking met ondernemers en de Hanzehogeschool 

Groningen verder uitrollen in 2020. Hoe moeten we dat zien. 
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 Programma 5 Educatie. 

o Over de SOOOG hebben we het in deze Raad meermaals uitvoering 

gehad. Een van de afspraken die zijn gemaakt dat we vanuit de 

aangesloten gemeenten een vertegenwoordiger in de raad van 

toezicht van de SOOOG willen hebben. Wat is hiervan de status. 

o We zien met belangstelling in 2020 de onderwijsvisie op het 

Onderwijs in Pekela tegemoet en ook het definitieve huisvestingsplan 

voor het onderwijs in Pekela. 

 

 Programma 6, Sport, Cultuur en Recreatie. 

o U geeft een behoorlijk bedrag uit aan kunst op jaarbasis. Ten opzichte 

van 2018 is dit bijna verdubbeld. Wat gebeurt hiervoor en wat voor 

kunst betreft dit. 

o U gaat stevig bezuinigen op het openbare bibliotheekwerk. Wat heeft 

u hiervoor in gedachten en hoe houdt u de dienstverlening hiervan op 

peil. 

 

  Programma 7, Sociale voorzieningen en sociaal beleid. 

o De PvdA -fractie is blij met uw beleid ten aanzien van de aandacht die 

u geeft aan het dorps- en wijkgericht werken, het kind, de jeugd, 

mantelzorg, kansrijke werkzoekenden, alleenstaande werkzoekende 

ouders en statushouders. Voor de PvdA geld samen staan we sterk en 

er mag niemand buiten boord vallen, dat blijkt duidelijk uit dit beleid. 

o De PvdA-fractie is heel nieuwsgierig naar het nieuwe beleid op de 

schuldhulpverlening die wordt ontwikkeld op basis van de pilot 

Geldloket. Kunt u aangeven wanneer we dit beleid komend jaar 

tegemoet kunnen zien. 

o U gaat uit van een besparing van €50.000 in 2020 en oplopend naar 

€100.000 in 2021 door inwoners met een afstand tot de arbeidsmarkt 

te laten participeren door toeleiding naar werk. Hoe reëel is dit en 

hoeveel instromers heeft u nodig om dit te bereiken. 
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 Programma 8, Gezondheid en milieu 

o De PvdA-fractie kan zich goed vinden dat u duidelijke en concrete 

afspraken maakt met de Badde om de dienstverlening efficiënter en 

effectiever in te zetten. Wij zijn zeer benieuwd naar de uitkomsten 

daarvan. 

o U gaat de subsidie verlagen voor het jeugd en jongerenwerk.  Ook dit 

wilt u effectiever aanpakken, hoe moeten we ons dat voorstellen. 

 

 Programma 9, Ruimtelijke ordening en volkshuisvesting 

Op basis van de ervaringen met het verruimen van de bouw en 

welstandstandsregels voor Koertsmeulen onderzoekt u of er meer 

plangebieden in aanmerking komen.  

Waar nodig worden bestemmingsplannen geactualiseerd of voor nieuwe 

projecten gewijzigd.  

Voorzitter, hier is de PvdA-fractie een heel grote voorstander van. Dit geeft 

ruimte aan inwoners en toekomstige inwoners om met hun eigen ideeën te 

kunnen bouwen en te gaan wonen in ons prachtig Pekela. 

 

 Programma 10, Algemene dekkingsmiddelen en onvoorzien. 

geen 

 

 

 

 

 


